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Protokół Nr XXXV/2014 

z sesji Rady Gminy Kroczyce w dniu 24 marca 2014r. w godzinach od 10oo-1230 

w sali narad budynku Gimnazjum w Kroczycach. 

 

XXXV sesję Rady Gminy otworzyła i prowadziła Przewodnicząca Rady Gminy 

Kroczyce Wanda Karoń. 

Protokołowała – Irena Zaciera 

Radnych wg listy obecności -14. 

Radny nieobecny  nieusprawiedliwiony -  Grzegorz Widawski. 

Ponadto w obradach sesji uczestniczyły osoby zaproszone zgodnie z listą 

obecności stanowiącą załącznik nr 1 do protokołu, oraz osoby z urzędu gminy 

zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.    

3. Przedstawienie  porządku obrad. 

4. Interpelacje i zapytania radnych. 

5. Informacja Wójta Gminy o pracy Wójta między sesjami Rady Gminy.   

6. Sprawozdanie z realizacji programu współpracy Gminy Kroczyce z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art.3 ust.3 

ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie za rok 2013. 

7. Informacja Wójta Gminy z realizacji uchwał Rady Gminy za 2013r. 

8.  Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia dni i godzin otwierania i zamykania 

placówek handlu detalicznego, zakładów gastronomicznych i usługowych na 

terenie gminy Kroczyce. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie 

dożywiania w formie posiłku dla osób objętych wieloletnim programem 

wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania „Pomoc państwa w 

zakresie dożywiania” na lata 2014-2020. 



2 

 

10. Podjęcie uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 

uprawniającego do przyznania nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania 

w formie świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności dla osób 

objętych wieloletnim programem wspierania finansowego gmin w zakresie 

dożywiania „Pomoc państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia Kierownika  Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Kroczycach do załatwiania indywidualnych spraw z 

zakresu administracji publicznej. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy 

Kroczyce w 2014roku. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu dofinansowania 

likwidacji pokryć dachowych i/lub elewacji zawierających azbest na terenie 

Gminy Kroczyce w roku 2014. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej powiatowi 

zawierciańskiemu na zakup sprzętu dla Szpitala Powiatowego w Zawierciu. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej uchwalonej uchwałą Nr 255/XXXIII/2013 z dnia 30 grudnia 

2013r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Kroczyce na lata 2014-2030. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego na 

zadanie pod nazwą „Przebudowa dróg powiatowych w Gminie Kroczyce.  

17. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pożyczki dla OSP Gołuchowice. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pożyczki dla OSP Przyłubsko. 

19.  Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2014r 

20.  Podjęcie uchwały w sprawie zawarcia porozumienia międzygminnego z 

Gminą Zawiercie w celu wspólnej realizacji zadań publicznych w zakresie 

lokalnego transportu zbiorowego. 

21. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych. 

22. Wolne wnioski. 

23. Zamknięcie obrad XXXV sesji Rady Gminy Kroczyce. 
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Ad.1. 

XXXV sesję Rady Gminy Kroczyce otworzyła i prowadziła Przewodnicząca Rady 

Gminy Kroczyce słowami „otwieram XXXV sesję Rady Gminy Kroczyce” i 

stwierdziła, że na sali zgodnie z listą obecności znajduje się 14 radnych co 

wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 stanowi kworum do 

podejmowania prawomocnych uchwał. Lista obecności radnych stanowi 

załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Ad.2. 

Protokół nr XXXIV/14 z dnia 28 stycznia 2014r. wobec braku uwag i zastrzeżeń 

ze strony radnych został przyjęty jednogłośnie tj 14 głosami „za”. 

 

Ad.3. 

Przewodnicząca Rady Gminy przedstawiła porządek obrad i  na wniosek Wójta 

Gminy zaproponowała aby dokonać zmian w porządku obrad tj.   aby 

rozpatrywać najpierw sprawę dot.   podjęcie uchwały w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej powiatowi zawierciańskiemu na zakup sprzętu dla Szpitala 

Powiatowego w Zawierciu, natomiast   jako pkt  19 -   Podjęcie uchwały w 

sprawie zmian w budżecie gminy w 2014r. 

Radni nie wnieśli uwag do proponowanego porządku obrad. 

Porządek obrad wraz ze zmianami został przyjęty jednogłośnie tj. 14 głosami 

„za”. 

 

Ad.4. 

Radny Łysek Sławomir wnioskował o załatanie dziur na ulicy Szkolnej w 

Kostkowicach. 
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Radna Kampa Beata zgłosiła konieczność naprawy nawierzchni asfaltowej na 

ulicy Topolowej i Kopernika. 

Radny Kowalski Józef – zgłosił konieczność wycięcia gałęzi przy drodze 

powiatowej w kierunku Piaseczna, oraz nawiezienie szlaki na drogę na Kozi 

Borek w Lgocie Murowanej. 

Radny Biały Zbigniew –zgłosił konieczność uprzątnięcia śmieci z przystanków 

autobusowych z Huty Szklanej i Przyłubska. 

Radny Stolarski Andrzej- prosił o obcięcie gałęzi drzew na ulicy Wyzwolenia w 

Pradłach od  P. Krowickiego w stronę Fryszerki. 

Radny Szwaja –prosił o interwencję u wykonawcy w sprawie uszkodzonych 

krawężników przy nowo wybudowanej drodze w Dzibicach. 

Radny Janikowski Krzysztof – zwrócił się do Wójta z prośbą rozważenie 

możliwości dopłaty mieszkańcom do tworzenia kompostowników. 

Radny Pałuchowski Paweł- zapytał jak  ośrodek zdrowia „SKALMED” w 

Kroczycach jest przygotowany do nowych kontraktów. 

 

Ad.5. 

Wójt Gminy przedstawił informację ze swojej działalności w okresie między 

sesjami Rady: 

 w dniu 3.02.2014r. odbyłem spotkanie z przewoźnikami świadczącymi 

usługi w transporcie zbiorowym na terenie gminy Kroczyce, 

 w dniu 4.02.2014r. brałem udział w spotkaniu w Łazach, w Radzie 

Programowej LGD „Perła Jury”, 

 w dniu 6.02.2014r. odbyłem spotkanie z członkiem Zarządu 

Województwa Śląskiego P. Dąbrowa Stanisław w sprawie budowy ciągu 

pieszo-rowerowego, 
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 w dniu 7.02.2014r. w Katowicach uczestniczyłem w spotkaniu z 

Wicemarszałkiem Województwa Śląskiego P. Kazimierzem Karolczak. 

Spotkanie dotyczyło możliwości dofinansowania ze środków RPO 

remontu kuchni w Szkole Podstawowej w Pradłach, 

 w dniu 14.02.2014r. w Częstochowie odebrałem decyzję komunalizacyjną 

na działkę pod drogę Przybyszów-Zefirek. Od decyzji zostało ponownie 

złożone odwołanie, 

 w dniu 15.02.2014r. w Kroczycach odbyło się zebranie sprawozdawcze 

OSP w którym uczestniczyłem, 

 w dniu 15.02.2014r. odbyło się spotkanie KGW z terenu Gminy Kroczyce 

w którym uczestniczyłem, 

 w dniu 17.02.2014r. złożony został wniosek na konkurs „poprawa 

atrakcyjności turystycznej gminy Kroczyce”. Rozstrzygniecie konkursu jest 

planowane na miesiąc czerwiec. Zostało złożonych bardzo dużo 

wniosków. Do podziału jest kwota ponad 4 mln zł, 

 w dniu 17.02.2014r. uczestniczyłem w spotkaniu w Katowicach 

WFOŚiGW w sprawie uzgodnienia otrzymania dotacji na budowę 

wodociągu Marianka-Wrzoski. Dotacje na usuwanie skutków powodzi 

otrzymamy w wysokości 50% kosztów budowy. Wnioski są rozpatrywane 

na bieżąco, 

 w dniu 18.02.2014r. odbył się przetarg na przebudowę drogi powiatowej 

nr 1773 S na odcinku Przyłubsko-Pradła. Wpłynęło 14 ofert. Ofertę 

najniższą złożyła firma PPUHD URBIT Bogusław Bugaj za kwotę 

2.250.302,33 zł. Oferta najdroższa wynosi 3.096.729,01 zł. Na realizację 

zadania została już podpisana umowa z wykonawcą, 

 w dniu 18.02.2014r. w Starostwie Powiatowym w Zawierciu odbyła się 

narada służbowa poświęcona ocenie pracy i stanu bezpieczeństwa oraz 
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porządkowi publicznemu w powiecie zawierciańskim w której 

uczestniczyłem, 

 w dniu 19.02.2014r. otrzymaliśmy promesę na budowę drogi w 

Gołuchowicach w wysokości 350 tys. zł, 

 w dniu 21.02.2014r. uczestniczyłem w uroczystej sesji Rady miasta i 

Gminy Pilica z okazji 20 lecia odzyskania praw miejskich, 

 w dniu 24.02.2014r. uczestniczyłem w spotkaniu  w Katowicach Wydział 

Terenów Wiejskich w sprawie budowy wodociągu Dzibice-

Dobrogoszczyce, 

 w dniu 3.03.2014r. odbył się jubileusz 60 –lecia KGW Kroczyce w którym 

uczestniczyłem, 

 w dniu 5.03.2014r. odbył się turniej tenisa stołowego na hali sportowej w 

Kroczycach, 

 w dniach,4,8 marca 2014r. w kilku miejscowościach odbywały się 

spotkania z okazji Dnia Kobiet w których uczestniczyłem, 

 w dniu 10.03.2014r. w Piasecznie uczestniczyłem w spotkaniu w sprawie 

wyznaczenia zatoki autobusowej pod samochody komunikacji miejskiej z 

Zawiercia, 

 w dniu 10.03.2014r. odbyłem spotkanie z Prezesem Polskiego Związku 

Motorowego w sprawie organizacji w Podlesicach w dniach 14-17 

wrzesień 2014r.  Ogólnopolskiego Zlotu Caravaningowego , 

 w dniu 13.03.2014r.     Urząd Kontroli Skarbowej rozpoczął audyt w 

sprawie wykorzystania środków finansowych na budowę instalacji 

solarnych w gminie Kroczyce, 

 w dniu 21.03.2014r. odbyłem spotkanie z Prezydentem Jabłońskim z 

Fundacji „Elementarz” w sprawie funkcjonowania placówek szkolnych w 

Siamoszycach i Dzibicach, 
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 odbył się przetarg na dokończenie prac przy przebudowie wodociągu 

Dzibice-Dobrogoszczyce. Wpłynęły dwie oferty. Najtańsza na kwotę 

1.196 tys. zł URBIT Bogusław Bugaj, druga oferta na kwotę 1.378,9 tys. zł 

BUD-REM z Zawiercia, 

 zostały usunięte awarie oświetlenia ulicznego w miejscowości 

Kostkowice, 

 Dyrektor Domu Kultury w Kroczycach P. Kosiński złożył wypowiedzenie z 

pracy , w związku z tym został ogłoszony konkurs na Dyrektora Domu 

Kultury. Termin składania ofert upływa 14 kwietnia, 

 zakończone zostały zebrania w sprawie planowanej do budowy sieci 

kanalizacyjnej w miejscowości Kroczyce, 

 kończymy odczyty ilości uzyskanej energii na kolektorach słonecznych. Na 

instalacjach solarnych zamontowanych jest prawie 20 ty. rur, 

 odbyłem kilka spotkań w GDDKiA w Katowicach , WZD w Katowicach w 

sprawie uzgodnień posadowienia sieci kanalizacji sanitarnej oraz 

przewiertów pod drogami wojewódzkimi i krajowymi, 

 zakończone zostały zapisy na demontaż azbestu, zgłosiło się 31 osób, 

  odbyłem kilka narad w sprawie termomodernizacji budynku 

wielorodzinnego w Siedliszowicach. Prace zostaną zakończone zgodnie z 

umową tj. czerwiec 2014r, 

 odbyłem kilka spotkań roboczych z projektantami sieci kanalizacyjnej dla 

miejscowości Kroczyce, Lgotka, Podlesice. Uzgodniliśmy jak najmniejszą 

ilość przepompowni kosztem zagłębienia sieci, 

 trwają prace przy wykonywaniu dokumentacji pod wodociąg Marianka-

Wrzoski. Prace powinny zostać zakończone w maju, 

 trwają prace budowlane przy świetlicy w Szypowicach. Zakończono stan 

surowy, obecnie trwają prace przy ociepleniu obiektu, wykonaniu 
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instalacji wewnętrznych. Termin zakończenia prac zostanie 

najprawdopodobniej skrócony, 

 został ogłoszony przez NFZ konkurs na rehabilitację, okulistykę oraz 

długoterminową opiekę pielęgniarską, 

 otrzymaliśmy decyzję Śląskiego Wojewódzkiego Inspektora Nadzoru 

Budowlanego uchylającą w całości zaskarżoną decyzję I instancji oraz 

przekazującą sprawę do ponownego rozpoznania przez organ I instancji. 

Decyzja dotyczyła wstrzymania użytkowania nie zakończonej budowy 

mostu- kładki pieszo jezdnej, dokonanie niezbędnych zabezpieczeń oraz 

przedłożenie określonych dokumentów wraz z oceną techniczną, 

 w trakcie opiniowania przez ROŚ i Sanepid jest Program Ochrony 

Środowiska, 

 złożony został wniosek do Ministra Gospodarki w sprawie konkursu 

programu usuwania wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy 

Kroczyce wraz ze szczegółową inwentaryzacją wyrobów zawierających 

azbest. 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionej informacji i przyjęli ją do 

akceptującej wiadomości. 

 

Ad.6. 

Radni nie wnieśli uwag do otrzymanego sprawozdania z realizacji programu 

współpracy Gminy Kroczyce z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 

wymienionymi w art.3 ust.3 ustawy o działalności pożytku publicznego i 

wolontariacie za rok 2013 i przyjęli go do akceptującej wiadomości. 

Sprawozdanie to stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
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Ad.7. 

Z-ca Wójta Gminy Krystyna Wieczorek przedstawiła informację z wykonania 

uchwał Rady Gminy za 2013r. Informacja ta stanowi załącznik nr 5 do 

protokołu. 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionej informacji i przyjęli ją do 

akceptującej wiadomości. 

 

Ad.8. 

Z-ca Wójta Krystyna Wieczorek przedstawiła propozycję dotyczące otwierania i 

zamykania placówek handlowych i gastronomicznych na terenie gminy 

Kroczyce tj. placówki handlu detalicznego i zakłady usługowe dla ludności oraz 

zakłady gastronomiczne mogą być otwierane i zamykane we wszystkie dni 

tygodnia w przedziale czasowym pomiędzy godziną 0.00 a godziną 24.00 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionej propozycji. 

Uchwała Nr 258/XXX/2014 w sprawie ustalenia dni i godzin otwierania i 

zamykania placówek handlu detalicznego, zakładów gastronomicznych i 

usługowych na terenie gminy Kroczyce została przyjęta jednogłośnie tj. 14 

głosami „za”. 

 

Ad.9. 

P. Aneta Łapaj- pracownik GOPS Kroczyce przedstawiła zasady zwrotu 

wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku dla osób objętych 

wieloletnim programem wspierania finansowego gmin. Radni nie wnieśli uwag 

do powyższego. 

Uchwała Nr 259/XXXV/2014 w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w 

zakresie dożywiania w formie posiłku dla osób objętych wieloletnim 

programem wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania „Pomoc 
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państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020 została podjęta 

jednogłośnie tj. 14 głosami „za”. 

 

Ad.10. 

P. Aneta Łapaj poinformowała, że zgodnie z obowiązującymi przepisami  

niezbędnym jest podjęcie przez Radę uchwały   o podwyższeniu   do 150% 

kryterium dochodowego, o którym mowa w art.18 ust.1 ustawy o pomocy 

społecznej dla celów przyznawania pomocy w formie świadczenia pieniężnego 

na zakup posiłku lub żywności dla osób wymienionych w uchwale Rady 

Ministrów z dnia 10 grudnia 2013r. w sprawie ustanowienia wieloletniego 

programu wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania „Pomoc 

Państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020. 

Radni nie wnieśli uwag do  powyższego. 

Uchwała NR  260/XXXV/2014 w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 

uprawniającego do przyznania nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania w 

formie świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności dla osób 

objętych wieloletnim programem wspierania finansowego gmin w zakresie 

dożywiania „pomoc państwa w zakresie dożywiania” na lata2014-2020. 

 

Ad.11. 

Z-ca Wójta Krystyna Wieczorek zaproponowała aby podjąć uchwałę 

upoważniającą Kierownika GOPS w Kroczycach do załatwiania indywidualnych 

spraw z zakresu administracji publicznej w zakresie prowadzenia postępowań i 

wydawania decyzji administracyjnych w sprawach dotyczących przyznawania 

dodatku energetycznego. Radni nie wnieśli uwag do powyższego. 

Uchwała Nr 261/XXXV/2014 w sprawie upoważnienia Kierownika Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Kroczycach do załatwiania indywidualnych 
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spraw z zakresu administracji publicznej  została podjęta jednogłośnie tj. 14 

głosami „za”. 

 

Ad.12. 

P. Grażyna Masłyka pracownik Urzędu Gminy,  wyjaśniła, że zgodnie z 

obowiązującymi przepisami, trzeba uchwalić program opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi. W materiałach sesyjnych radni otrzymali projekt tego programu . 

Podkreśliła, że program został zaopiniowany przez Towarzystwo Opieki nad 

Zwierzętami, Powiatowego Lekarza Weterynarii w Zawierciu i zwróciła się do 

radnych o uwagi i zapytania do w/w programu.  

Rani nie wnieśli uwag do w/w programu. 

Program ten stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  

Uchwała Nr 262/XXXV/2014 w sprawie przyjęcia programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie 

gminy Kroczyce w 2014r. została podjęta jednogłośnie tj. 14 głosami „za”. 

 

Ad.13. 

P. Grażyna Masłyka,  poinformowała, że jak co roku został opracowany 

regulamin dofinansowania likwidacji pokryć dachowych zawierających azbest 

na rok 2014, który radni otrzymali. Regulamin ten stanowi załącznik nr 7 do 

protokołu. 

Radni nie wnieśli uwag do regulaminu. 

Uchwała Nr 263/XXXV/2014 w sprawie uchwalenia regulaminu dofinansowania 

likwidacji pokryć dachowych i/lub elewacji zawierających azbest na terenie 

Gminy Kroczyce w roku 2014 została podjęta jednogłośnie tj. 14 głosami „za”. 
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Ad.14. 

Wójt Gminy zaproponował aby udzielić z budżetu gminy pomocy finansowej w 

kwocie 30.000,00 zł  Powiatowi Zawierciańskiemu z przeznaczeniem na zakup 

aparatu USG dla potrzeb Szpitala Powiatowego w Zawierciu. 

Radni nie wnieśli uwag do powyższego. 

Uchwała Nr 264/XXXV/2014 w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

powiatowi zawierciańskiemu na zakup sprzętu medycznego dla Szpitala 

Powiatowego w Zawierciu została podjęta jednogłośnie tj. 14 głosami „za”. 

 

Ad.15. 

Skarbnik Gminy Maria Bednarz przedstawiła zmiany w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Gminy Kroczyce na lata 2014-2020.  

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionych zmian .Zmiany te stanowią 

załącznik nr 8 do protokołu. 

Uchwała Nr 265/XXXV/2014 w sprawie zmiany do uchwały nr 255/XXXIII/2013 

Rady Gminy Kroczyce z dnia 30 grudnia 2013r. w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy Kroczyce na lata 2014-2030 została 

podjęta jednogłośnie tj. 14 głosami „za”. 

 

Ad.16. 

Wójt Gminy zaproponował zaciągnięcie kredytu długoterminowego w kwocie 

577.776,33 zł z przeznaczeniem na dofinansowanie zadania pn. „Przebudowa 

drogi powiatowej nr 1773 S na odcinku Przyłubsko – Pradła”. Spłata kredytu 

następowałaby z dochodów własnych gminy. 

Radni nie wnieśli uwag do powyższej propozycji. 
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Uchwała Nr 266/XXXV/2014  w sprawie zaciągnięcia kredytu 

długoterminowego na zadanie pn. „Przebudowa dróg powiatowych w gminie 

Kroczyce” została podjęta jednogłośnie tj. 14 głosami „za”. 

 

Ad.17. 

Skarbnik Gminy Maria Bednarz poinformowała, że w związku z wnioskiem OSP 

Gołuchowice    o udzielenie pożyczki w kwocie 17.853,65 zł na wyprzedzające 

finansowanie realizacji zadania pn: „Wyposażenie świetlicy wiejskiej w 

Gołuchowicach”, Wójt Gminy proponuje udzielenie takiej pożyczki. 

Zasady udzielenia i rozliczenia pożyczki określi umowa zawarta pomiędzy  OSP 

Gołuchowice, a Gminą Kroczyce. 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionej propozycji. 

Uchwała Nr 267/XXXV/2014 w sprawie udzielenia pożyczki dla OSP 

Gołuchowice została podjęta jednogłośnie tj. 14 głosami „za”. 

 

Ad.18. 

Skarbnik Gminy Maria Bednarz poinformowała, że w związku ze złożonym 

wnioskiem przez OSP Przyłubsko o udzielenie pożyczki w kwocie 4.597,60 zł na 

wyprzedzające finansowanie realizacji zadania pn. „Zakup nagłośnienia do 

świetlicy wiejskiej w Przyłubsku”, Wójt Gminy proponuje udzielenie takiej 

pożyczki. Zasady udzielania i rozliczania pożyczki określi umowa zawarta 

pomiędzy OSP w Przyłubsku, a Gminą Kroczyce. 

Radni nie wnieśli uwag do powyższego. 

Uchwała Nr 268/XXXV/2014 w sprawie udzielenia pożyczki dla OSP Przyłubsko 

została podjęta jednogłośnie tj. 14 głosami „za”. 
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Ad.19. 

Skarbnik Gminy Maria Bednarz przedstawiła proponowane zmiany w budżecie 

gminy: 

Zmienia się plan dochodów budżetu gminy w następujący sposób: 

Zmniejszenie: 

Dz.600 Transport i łączność - 237.888,55 zł 

Zwiększenie: 

Dz.758 Różne rozliczenia  -   10.378,00 zł 

Dz.900 Gospodarka komunalna i ochrona środowiska  - 12.000,00 zł 

Zmienia się plan wydatków budżetu gminy w następujący sposób: 

Zmniejszenie: 

Dz.600  Transport i łączność - 475.776,77 zł 

Dz.750  Administracja publiczna-    5.100,00 zł 

Zwiększenie: 

Dz.851 Ochrona Zdrowia  -     30.000,00 zł 

Dz.900 Gospodarka komunalna i ochrona środowiska - 24.478,00 zł 

W uchwale nr 254/XXX/2013 Rady Gminy Kroczyce z dnia 30 grudnia 2013r. w 

sprawie uchwalenia budżetu gminy Kroczyce na 2014r. wprowadza się 

następujące zmiany: 

1. § 4 uchwały otrzymuje brzmienie: 

a) ustala się deficyt budżetu gminy w wysokości – 12.448,80 zł 

b) deficyt budżetu gminy finansuje się przychodami z planowanych do 

zaciągnięcia kredytów – 12.448,80 zł 

2. § 5 uchwały otrzymuje brzmienie: 

Ustala się limit zobowiązań z tytułu zaciągniętych kredytów i pożyczek 

na: 
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1. Wyprzedzające finansowanie zadań finansowanych z budżetu Unii 

Europejskiej do kwoty - 729.828.72 zł 

2. Sfinansowanie występującego w ciągu roku przejściowego deficytu

 budżetu do kwoty  -3.500.000.00 zł 

3. Na planowany deficyt budżetowy  - 12.448,80 zł 

4. Spłatę wcześniej zaciągniętych kredytów – 565.327,53 zł 

3. § 10 uchwały otrzymuje brzmienie: 

Upoważnia się wójta gminy do: 

1. Dokonywania zmian w planie wydatków z wyłączeniem przeniesień 

wydatków między działami. 

2. Lokowania wolnych środków budżetowych na rachunkach bankowych 

w innych bankach niż bank prowadzący obsługę budżetu gminy, 

mających siedzibę na terytorium Rzeczypospolitej Polskiej. 

3. Zaciągania kredytów i pożyczek na: 

a)pokrycie występującego w ciągu roku przejściowego deficytu 

budżetowego do wysokości – 3.500.000,00 zł 

b)wyprzedzające finansowanie zadań finansowanych z budżetu Unii 

Europejskiej do kwoty- 729.828,72 zł 

c)sfinansowanie planowanego deficytu budżetu gminy - 13.448,00 zł 

d)spłatę wcześniej zaciągniętych kredytów i pożyczek – 565.327,53 zł 

Zmienia się załącznik Nr 3 do uchwały w następujący sposób: 

-w poz.8 „Przebudowa drogi powiatowej nr  1773 S na odcinku Przyłubsko-

Pradła” zmniejsza się wydatki w 2014r.: 

-Środki budżetu państwa o kwotę 237.888,55 zł 

-Środki własne o kwotę 237.888,55 zł 

Zmienia się załącznik nr 6 do uchwały w następujący sposób: 
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-w pkt 1 Dz.750 zmniejsza się wydatki w poz. wynagrodzenia i składki od nich 

naliczane o kwotę – 5.100,00 z ł 

-w pkt 2.Dz.900 większa się wydatki – koszty usług odbioru odpadów 

komunalnych o kwotę 5.100,00 zł 

Zmienia się załącznik nr 10 do uchwały w następujący sposób: 

-Dopisuje się poz.10 Dz.851 „Dotacja dla powiatu zawierciańskiego na zakup 

sprzętu medycznego dla Szpitala Powiatowego w Zawierciu’ w kwocie 

30.000,00 zł 

Zmienia się załącznik nr 11 do uchwały w następujący sposób: 

- zmniejsza się przychody § 952 – kredyty o kwotę 237.888,22 zł 

-zwiększa się przychody §950 – inne źródła o kwotę 30.000,00 zł 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionych proponowanych zmian w budżecie 

gminy. 

Uchwała Nr 269/XXXV/2014 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2014r. 

została podjęta jednogłośnie tj. 14 głosami „za”. 

  

Ad.20. 

Wójt Gminy wyjaśnił , że w celu uruchomienia autobusów czerwonych do 

Piaseczna niezbędnym jest zawarcie porozumienia z Miastem Zawiercie w 

sprawie wspólnej realizacji komunikacji wiejskiej na obszarze gminy. 

Radni nie wnieśli uwag do powyższego. 

Uchwała Nr 270/XXXV/2014 w sprawie zawarcia porozumienia 

międzygminnego z Gminą Zawiercie w celu wspólnej realizacji zadań 

publicznych w zakresie lokalnego transportu zbiorowego została podjęta 

jednogłośnie tj. 14 głosami „za”. 
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Ad.21. 

Wójt Gminy udzielił odpowiedzi interpelacje i zapytania radnych. 

-Sprawy dotyczące remontu dróg powiatowych, obcinania przydrożnych gałęzi 

zostaną przesłane do Starostwa, 

-W sezonie letnim śmieci z przystanków będą sprzątane raz w tygodniu, 

-Sprawa uszkodzonych krawężników zostanie zgłoszona do Powiatowego 

Zarządu Dróg w celu usunięcia usterek, 

-Ośrodek Zdrowia „SKALMED” będzie składał wnioski na zakontraktowanie 

takich usług medycznych jak: okulistyka, rehabilitacja i długoterminowa opieka 

pielęgniarska. 

-Sprawa dopłaty do tworzonych kompostowników  będzie rozpatrywana. 

 

Ad.22. 

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała uchwały Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Katowicach w sprawach: 

-opinii o możliwości sfinansowania deficytu przedstawionego w uchwale 

budżetowej na 2014rok, 

-opinii o prawidłowości planowanej kwoty długu, wynikającej z planowanych i 

zaciągniętych zobowiązań. 

Uchwały te stanowią załącznik nr 8 do protokołu. 

Przewodnicząca  Rady Gminy Wanda Karoń odczytała pismo Państwa JiG 

Stasiak.  W imieniu Wójta Gminy na stawiane przez Państwa Stasiak pytania 

wyjaśnień udzieliła Radca Prawny pani Lidia Miśta, która wyjaśniła, że Wójt 

Gminy podtrzymuje swoje stanowisko zawarte w protokole z sesji Rady Gminy 

w dniu 30 grudnia 2013r. 

W dniu 17.12.2013r. Wójt Gminy wystąpił z pismem do Państwa Stasiak  z 

propozycją  spotkania i rozmowy w sprawie zamiany lub wykupu działki i do 
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dnia dzisiejszego brak odpowiedzi jak również propozycji terminu spotkania w 

tej sprawie. 

 Rozmowa z Państwem nie była protokołowana. W przypadku 

ponownego spotkania zobowiązuje się do sporządzenia z tej rozmowy 

protokołu podpisanego przez strony. 

Rada Gminy jednogłośnie wyjaśnienia Wójta przyjęła potwierdzając fakt, że nie 

sposób jest aby Wójt Gminy przyjmując tylu interesantów sporządzał z każdej 

rozmowy   protokoły, stwierdzając, że nie jest to istotnym naruszeniem prawa 

przez Wójta Gminy.   

Ustosunkowując się do zarzutów przedstawionych w drugim piśmie wyjaśniam: 

 

Ad.1. 

Zamiana działki lub wykup rozwiązał by problem wyłącznie gdyby kładka miała 

pozostać w użytkowaniu.  

Na dzień dzisiejszy kładka może być użytkowana na mocy decyzji  

Śląskiego Wojewódzkiego Inspektora Nadzoru Budowlanego Nr WINB-WOA 

7721.52.2014.MW34 z  dnia 17 marca 2014r. Jednocześnie wskazuje się, że w 

tutejszym urzędzie nie toczy się, żadne postępowanie administracyjne 

dotyczące poruszanych przez Państwo Stasiak problemów.     

 Odnośnie działki D-83, wyjaśniamy, że działka ta nigdy nie była 

własnością gminy Kroczyce, jak podają Państwo Stasiakowie. Decyzja Starostwa 

Powiatowego dotyczy władającego, a nie właściciela.  

Stwierdzić przy tym należy, że działka D-83 od kilkudziesięciu lat nie była 

użytkowana, nie jest wyznaczona w terenie. Uwidoczniona jest tylko na mapach 

ewidencyjnych.  

Jest porośnięta drzewami, trawami, wikliną, wzdłuż działki od kilku do 

kilkudziesięciu metrów biegnie rów, który w dalszej części przecina drogę, 
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między rowem a drogą występuje spadek terenu od kilkudziesięciu cm do około 

1,5 m. Na działce D-83 nie ma i nie było żadnych urządzeń technicznych 

wymaganych dla dróg.   

Ponadto zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym do zadań własnych Gminy 

należą sprawy gminnych dróg, ulic, mostów itp.- natomiast działka D-83 i D-103   

nie są zaliczone do żadnej kategorii dróg publicznych. Gmina nie jest więc 

właścicielem ani też zarządcą działki D-83,  ustawa o drogach nie daje definicji 

zarządcy, a do zarządcy stosuje się przepisy Kodeksu Cywilnego.     

 Ponadto działka D-83 w planie nie jest przeznaczona pod drogę gminną, a więc 

podjęcie budowy drogi gminnej na tej działce byłoby wbrew ustaleniom planu 

zagospodarowania przestrzennego. 

Gdyby gmina cokolwiek robiła to była by to samowola budowlana. Potwierdzają 

to wyroki sądów administracyjnych m.in.: VIISA/Wa2799/12 wyrok WSA 2013-

04-04 w Warszawie z którego wynika, że budowa obiektu budowlanego, nawet 

nie wymagającego pozwolenia na budowę lub zgłoszenia wbrew 

postanowieniom planu miejscowego  jest innym przypadkiem samowoli 

budowlanej polegającym na realizacji obiektu niezgodnie z przepisami.  

Z innego wyroku WSA wynika, że gmina nie ma, nie tylko obowiązku ale nawet 

prawa finansowania lub współfinansowania takich zadań – stanowisko SA w 

Łodzi z dnia 09.08.2007r. ISA/Kol 1220/200 

 

Ad.2. 

Problem przeprawy przez rzekę Krztynię nie należy do właściwości gminy i 

sprawy te toczą się przed właściwymi organami, które zdecydują zarówno o 

przebiegu drogi koniecznej jak i stanie prawnym kładki. 
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Ad.3. 

Odpowiedź na pkt  3 została omówiona w Ad.1 niniejszego protokołu. 

 

Ad.4. 

Gmina nie podjęła działań dotyczących budowy drogi zwanej przez Państwa 

„udrożnieniem” działki D-83 gdyż nie może ponosić kosztów na gruncie którego 

nie jest właścicielem, jak również na nieruchomości, która w planie 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Kroczyce nie jest zaliczona do dróg 

gminnych. 

Wskazane to zostało w Ad 1 gdzie podano wyroki Sądów Administracyjnych w 

tych sprawach. Co do zamiany działek wyjaśnia się, że sprawa jest znana Radzie 

Gminy gdyż były podejmowane uchwały o wyrażeniu zgody na zamianę, a 

następnie o wyrażeniu zgody na zbycie. Spór dotyczący zagrodzenia działki 

przez Pana Tokarskiego   trwał od 2003 roku. Gmina kilka razy interweniowała 

w tej sprawie chociaż nie była posiadaczem owej działki, jak również nie 

należało to do kompetencji gminy. 

 

Ad.5. 

Jak już wyżej wspomniano w sprawie przebiegu drogi koniecznej jak i istnienia 

kładki toczą się sprawy przed właściwymi organami, które zdecydują zarówno o 

przebiegu drogi jak i stanie prawnym kładki. 

 

Ad.6. 

Zrozumiałym jest dla nas fakt, że z działką   Państwo  Stasiak  są związani 

emocjonalnie. Natomiast nie możemy zgodzić się z obarczaniem Gminy 

Kroczyce odpowiedzialnością za fakt, że Państwa poprzednicy, a później 

Państwo wyrazili zgodę na korzystanie od lat 60-tych ubiegłego stulecia ze 
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swojej działki przez kółko rolnicze a później przez Pana Domagałę i Państwa 

Lenartowiczów.   Wręcz nikt nie protestował gdy na działce dokonano trwałych 

nakładów w postaci drogi asfaltowej. Spowodowało to, że dokonując zamiany 

ze Skarbem Państwa Pan Domagała miał prawo sądzić, że droga jest legalna. 

Nie można też gminie Kroczyce czynić zarzutu, że interesuje się sprawą dojazdu  

Państwa Lenartowiczów ponieważ są oni członkami wspólnoty samorządowej 

tak jak i inni mieszkańcy. Jest to nasze ustosunkowanie się do Państwa 

zarzutów stawianych przed zakończeniem się toczących postępowań. 

Rada Gminy po zapoznaniu się z wyjaśnieniami  przedstawionymi w imieniu 

Wójta  co do  zarzutów Państwa Stasiaków, nie wniosła zastrzeżeń   do 

udzielonych odpowiedzi. 

  

Ad.23. 

Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła, że wszystkie punkty porządku obrad 

zostały wyczerpane i zamknęła sesję słowami „zamykam XXXV sesję Rady 

Gminy Kroczyce” 

  

Protokołowała: 

I. Zaciera 

 

 

 

 

 

 

 


